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Město Pohořelice 
Zápis 

ze VI. zasedání zastupitelstva města, konaného dne 15.02.2023 

 
Účast zastupitelů: 19 při zahájení (viz prezenční listina) 
Počet přítomných občanů: viz prezenční listina    
Zahájení: 16:00 hod. 
 
Zahájení                     
Zasedání zastupitelstva města Pohořelice (dále jen ZM) svolal, zahájil a řídil starosta města Bc. Miroslav 
Novák, DiS. Přivítal přítomné zastupitele a občany a oznámil, že informace o konání zasedání ZM byla 
zveřejněna. Omluvil zastupitele MUDr. Hrabovského a Mgr. Rouzka. ZM je usnášeníschopné. Pro účely 
zpracování zápisu se pořizuje zvukový záznam, proto požádal, aby každý hovořil na připravený 
mikrofon. Požádal o doplnění Programu do bodu Žádosti – č. 11 – Dům č.p. 22 Nová Ves. Zasedání 
pokračovalo schválením upraveného programu.   
Usnesení č. 1/VI/23: ZM schvaluje program v tomto znění:  
1. Jmenování volební komise, určení zapisovatele a dvou ověřovatelů zápisu 
2. Rozpočtové opatření města č. 1/2023 
3. Aktuální stav budovy hotelu Morava i s pozemky, záměr a možnosti využití budovy hotelu 

Morava 
4. Žádosti 

- záměr směny části pozemku p. č. 1000/24 za část pozemku p. č. 1000/2 v k. ú. Pohořelice nad 
Jihlavou 
- záměr koupě pozemku p. č. 2630 v k. ú. Smolín 
- záměr odprodeje části pozemku p. č. 389/1 v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou včetně stavby 
- záměr bezúplatného převodu části pozemku p. č. 2654 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou 
- záměr prodeje části pozemku p. č. 127/1 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou pro garážová stání 
- bezúplatný převod vlastnictví – stavba bez čp/če na p. č. 3165/5 v k. ú. Pohořelice nad  
Jihlavou 
- záměr prodeje částí pozemku p. č. 158/3 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou 
- Dům č.p. 22 Nová Ves 

5. Projekt „Rekonstrukce objektu bývalé konírny v Pohořelicích – multifunkční dům – žádost o 
dotaci 

6. Projekt „Revitalizace veřejného prostranství Stará Obec Pohořelice“ – žádost o dotaci 
7. Různé 

- Úprava ceníku města – prodej pozemků 
- Program rozvoje města Pohořelice pro období 2022-2030 – aktualizace 
- Zápisy Osadního výboru Nová Ves  
- Zápis kontrolního výboru 
- Upravená studie Park Znojemská s.r.o. – 18:00 Ing. Sedlák 

8. Interpelace zastupitelů 
9. Diskuse občanů 
10. Závěr  

   Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
  
ad 1) Jmenování volební komise, určení zapisovatele a dvou ověřovatelů zápisu 
 
Usnesení č. 2/VI/23: ZM jmenuje volební komisi ve složení Ing. Kudrna, Bohdan Ohera a Mgr. Veselý, 
určuje za ověřovatele zápisu zastupitele Mgr. Janičatovou a Danu Vernarskou. ZM bere na vědomí 
určení zapisovatelky Mgr. Renaty Babčanové.  

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
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ad 2) Rozpočtové opatření města č. 1/2023 
 
Předsedkyně finančního výboru zastupitelka Vernarská sdělila, že výbor rozpočtové opatření projednal 
a doporučil ho ZM schválit. Měla připomínku k výdajům na ples města, tato akce byla ztrátová, a to by 
se podle ní do budoucna nemělo už stát.   
Starosta dále zdůvodnil položky, které byly do rozpočtového opatření doplněny dnes dopoledne 
správcem rozpočtu. Omluvil předsedu Osadního výboru Nové Vsi Ing. Bořeckého a jeho zastupujícího 
člena pana Zajíce, kteří se dnes nemohli zúčastnit zasedání. 
Zastupitel Mgr. Šlachta – podle jeho názoru by se taková akce, jako ples města za 220 tis. Kč, neměla 
v dnešní době konat. Město doplácelo 70 tis., protože tam bylo jen 125 lidí. Na zasedání se přitom 
zastupitelé hádají o 8 tis. Kč pro zahrádkáře a spolky. Jak se tyto akce plánují. Spíš by takové akce měly 
peníze přinést. Zajímalo ho, kdo ples plánoval, s jakým rozpočtem a proč.  
Místostarosta Mgr. Pařil – jde o reprezentační ples města, náklady byly stejné jak v minulosti, bohužel 
se počítalo se 150 účastníky, dnes se zdražuje vše, ozvučení, hudba, občerstvení. Tento ples by měl 
reprezentovat město. Podle něho neustále žebrat u podnikatelů o příspěvky se mu zdá nevhodné, 
město bude zase žádat na Slavnosti. Myslí si, že je částka adekvátní. 
Starosta – mluvil o kultuře ve městě, nebylo rozumné ples města s ohledem na neprodané lístky rušit, 
nebo omezovat výzdobu apod. Uvedl, že s ohledem na neúčast na poslední chvíli zrušili oslavu Silvestra 
manž. …. Kromě plesu města se ještě bude konat ples OU Cvrčovice a ZŠ a MŠ Pohořelice, další plesy 
(rybářů, TJ Sokol, myslivců aj.) již nejsou, a pokud se bude tlačit na to, že každá akce musí vydělat, 
nebude s takovou žádná kultura.   
Místostarosta Mgr. Pařil – podle Mgr. Šlachty by se měla přehodnotit každá kulturní akce, která něco 
stojí, např. divadla, sraz harmonikářů, protože nejsou určitě výdělečné.  
Zastupitel Mgr. Šlachta – reagoval na slovo „reprezentační ples“, cena vstupenky nebyla pro obyčejné 
lidi, kdyby to byla akce pro 150 dětí, neměl by nic proti takovým vysokým nákladům.  
Radní Ing. Svoboda – zmínil, že ples města je vždy první akcí v roce a jeho výzdoba slouží i dalším 
konajícím se akcím v sále, které po plese následují.  
Místostarosta Mgr. Pařil – odpověděl, že výzdoba z plesu byla využita pro maškarní ples SVČ a následně 
ji darovali na akci maminkám z Troskotovic.  
Zastupitel Ohera – bylo běžné, že město jejich firmu žádalo o sponzorský dar na ples či Slavnosti, vždy 
přispěli dárkovým košem. Letos je nikdo neoslovil. Není to podle něj žebrání.   
Zastupitelka Vernarská – požádala o vysvětlení, co je multigenerační centrum (místostarosta Mgr. Pařil 
vysvětlil, že jde o Komunitní centrum Pfann). 
 
Usnesení č. 3/VI/23: ZM schvaluje rozpočtové opatření města č. 1/2023 dle doplněného návrhu. 

Výsledek hlasování: 13 pro, 4 proti, 2 se zdržel – schváleno 
 
 
ad 3) Aktuální stav budovy hotelu Morava i s pozemky, záměr a možnosti využití budovy hotelu 
Morava 
 
Úvod, seznámení a komentář k uvedenému bodu bude vznesen zastupiteli Přísahy ústně přímo na 
veřejném zasedání. 
 
Starosta uvedl, že tento bod byl zařazen na program na základě požadavku Hnutí Přísaha, proto předal 
slovo Mgr. Šlachtovi. 
Zastupitel Mgr. Šlachta reagoval na vyjádření vydražitele pozemku kolem hotelu Morava firmy 
Lindoneo, s.r.o., které obdržel spolu s ostatními zastupiteli dodatečně v materiálech od starosty. 
Zajímalo ho, jak město jednalo s touto firmou o koupi uvedeného pozemku, když vlastně výsledkem je 
toto vyjádření, ve kterém firma nabízí městu dvě varianty odkupu, buď za tržní cenu dle znaleckého 
posudku, nebo formou dobrovolné dražby, případně směnu pozemku za jiné nemovitosti města. 
S návrhem města firma nesouhlasí. Zeptal se, jak se toto jednání teda vedlo, když došlo k tomuto 
závěru.  
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Starosta – zrekapituloval vše, co už bylo řečeno, od začátku, jak probíhala dražba, o zkontaktování 
firmy Lindoneo, s.r.o., jednání s jednatelem firmy panem Mgr. Indrou, na kterém předložil návrh 
města, že pozemek odkoupí za vydraženou cenu. Pan Indra s návrhem nesouhlasil a slíbil, že předloží 
svůj návrh a ozve se začátkem roku. To se nestalo a až nyní bylo městu zasláno toto vyjádření právního 
zástupce. Dále hovořil o vydraženém pozemku firmou Lindoneo, s.r.o., jeho zastavitelnosti dle 
územního plánu. Tato firma koupila pozemek ze spekulativních důvodů, a proto ZM doporučil 
nepřistoupit na jejich návrhy. Cílem firmy je prodat pozemky se ziskem. Mluvil o praktikách takových 
firem, které chtějí koupit pozemek od města, o jejich jednání s městem. Město by se nemělo nechat 
vydírat, panu Indrovi jde o čas, má v tom peníze, co to město bude stát, se nedá odhadovat. Doporučil 
koupit tyto pozemky za cenu vydraženou. 
Zastupitel Mgr. Šlachta – to se vědělo, že jde o spekulace ze strany firmy. Podivné, že poslala vyjádření 
až poté, co město zaplatilo za budovu hotelu. Zatím podle něj drží v hrsti město pan Indra. Zeptal se, co 
se vůbec plánuje s hotelem a s pozemky. Každý ví, že pozemek kolem hotelu město potřebuje. Za tuto 
situaci si může město samo. Nemyslí si, že někomu vadí, že v tom má peníze a pochybuje, že by 
pozemek někdo městu prodal za vydraženou cenu.  
Starosta – pozemek dosud město nepotřebuje, dokud nebude mít finance na opravu budovy. Přístup 
k budově město má. Co se týká parkovacích míst, je možné je zbudovat na parcele za hotelem. Kupní 
cena za hotel byla uhrazena minulý týden. Vydražené pozemky byly již zavkladovány do katastru 
nemovitostí, a dnešní den podal návrh na vklad budovy do katastru nemovitostí. Pozemky Lindoneo, 
s.r.o. se vkladují v těchto dnech.  
Zastupitelka Mgr. Žilková – podle ní je zajištěn přístup k budově do doby, než se začne vlastník 
pozemku bránit, např. oplocením, a zajímalo jí, zda s tímto město počítá. 
Odpověď starosty – uvedl, že také občané, bydlící na hotelu, mají právo vstupu na pozemek na základě 
věcného břemene. Při zabránění vstupu lze požádat soud o předběžné opatření. Má však za to, že 
nikdo nemůže zabránit vlastníkovi budovy, aby se do ní dostal.  
Zastupitel Mgr. Šlachta – uvedl, že nedostává od starosty žádné informace týkající se hotelu, podle 
něho se do této situace město dostalo vlastní chybou.  
Zastupitel Ing. Kudrna – musí se jednat s firmou o kupní ceně pozemku, udělat znalecký posudek, 
zaplatit i cenu vyšší, jinak se k pozemku město nedostane. 
Radní Ing. Svoboda – řekl, že do minulého týdne hotel městu nepatřil, a dělat před tím nějaké rešerše 
co s hotelem, by bylo zbytečné. S dluhem, co město má, bude hotel zrát určitou dobu, než se zahájí 
jeho oprava. Bude to asi otázka měsíců či let. Během této doby bude prostor pro jednání s majitelem 
předmětného pozemku a můžou se hledat varianty využití objektu za předpokladu, že pozemek mít 
město nebude. Doporučil postup podle starosty. 
Zastupitel Ing. Haumer – konstatoval, že jediné, co se teď ví je, že spodní hranice kupní ceny pozemku 
je 8,5 mil. Kč, a proto by dal mandát starostovi, jednat s firmou o výši ceny, zjistit jejich představu. 
Mluvit veřejně o strategii by dostalo město do nevýhodné vyjednávací pozice. Firma pozemek 
nepotřebuje, pouze chce zhodnotit svůj majetek. Doporučil městu, jak postupovat. 
Starosta – citoval z dopisu firmy Lindoneo, s.r.o., kde jejich právník navrhuje odprodej za cenu dle 
znaleckého posudku, poslední znalecký posudek ze září 2022 jej ocenil na 11,98 mil. Kč, což je jejich 
minimální představa. 
Zastupitel Mgr. Šlachta – firma přece věděla, že město draží všechny pozemky včetně budovy, 
nechápe, co se tady může hrát za hry. Pozemek byl dnes plný aut, lidé tam parkují při nákupech 
v Tescu, je plně využíván občany. Uvedl, že soudit se s firmou je tahání za krátký ocas. Ať se starosta 
podívá, co firma dělá. 
Zastupitel Ing. Kudrna – připomněl, že u dražby byli oba dva, on i Mgr. Šlachta, dražbou by akorát 
zvedli cenu pozemku, jeho nevydražení proto nevidí jako chybu. Důležité je se s firmou domluvit, 
základ je nevyhrožovat.   
Zastupitel Mgr. Šlachta – opětovně se dotázal, co s hotelem město plánuje.  
Starosta – odkázal na Program rozvoje města, jehož aktualizace se bude dnes projednávat v bodě 
„Různé“. V Programu se s rekonstrukcí hotelu výhledově počítá, a je tam uveden výčet, co vše by tam 
mohlo být. Starosta dále uvedl, že očekával návrhy ze strany hnutí Přísaha ohledně hotelu, když Hnutí 



4 

 

požádalo o zařazení tohoto bodu do programu. Starosta vidí za důležité, aby tento objekt sloužil 
občanům. Jde o to, aby vložené investice odpovídaly záměru, který tam bude zrealizován.   
Zastupitel Mgr. Šlachta – sdělil, že hnutí Přísaha navrhuje objekt k seniorskému bydlení, jako denní 
stacionář apod. Tato služba ve městě chybí, všichni zastupitelé to měli ve volebním programu. Třetí 
patro střediska by potom nebylo nutné budovat, lékaři by mohli být v tomto zařízení. Projel si 
seniorská centra. Mělo by to směřovat k tomuto jedinému projektu, neboť objekt se nachází ve středu 
města. Je toho názoru, že by se k záměru měli vyjádřit také občané. S Programem rozvoje nesouhlasí. 
Nevidí důvod budovat wellness centra a bazény. Po hlasování o jeho aktualizaci řekne návrh Přísahy. 
Starosta – rozporoval názor Mgr. Šlachty, že by hotel nahradil zdravotní středisko. Ve třetím patře 
zdravotního střediska by měli být odborní lékaři a odborné lékařské služby, i dětský lékař, což se netýká 
jen seniorů. Počítá se s přesunem lékařů z budovy č.p. 120 na ul. Brněnská, aby se objekt mohl opravit. 
Zastupitel Mgr. Šlachta – tvrdil, že by veškerá zdravotní péče mohla být přesunuta do budovy hotelu.  
Starosta – hovořil o návštěvě města Kuřim, kde mají menší wellness centrum, které funguje. Stát 
podporuje dotačně tyto projekty, je nutné je ale mít uvedeny v Programu rozvoje města. V Programu 
rozvoje města jde o vize do budoucna, občané budou o těchto záměrech informováni, schválením 
tohoto Programu ještě neznamená, že tam bude všechno. O konkrétní náplni se bude vždy jednat na 
zastupitelstvu. 
Zastupitel Ing. Kudrna – pokud nebudou schváleny priority, nedostane město žádnou dotaci a 
zablokuje se tak rozvoj města.  
Radní Ing. Svoboda – upozornil, že na hotelu jsou nebytové prostory soukromého subjektu, se kterým 
se bude muset jednat. Starosta musí zjistit, za jakých podmínek bude možné pozemky zcelit. Obrátil se 
s dotazem na přítomnou paní Šťastnou Irenu, dříve předsedkyni Sociální a zdravotní komise rady 
města, na dotazníkové šetření mezi seniory ohledně bydlení. O seniorské bydlení byl tehdy zájem, ale 
žádný senior by se tam podle dotazníku nepřestěhoval. Město má byty pro seniory (pozn. ul. Tyršova), 
dříve penzion pro seniory, a dnes je problém ho obsadit. Bydlení pro seniory není výnosný byznys a je 
potřeba si říct, kdo to bude platit a provozovat. Je zapotřebí zvažovat za jakých podmínek do toho jít. 
Místostarosta Mgr. Pařil – konstatoval, že všichni shodně chtějí sociální služby, takové zařízení však 
nemůže řešit samo město. Jde o běh na dlouhou trať.   
Zastupitelka Vernarská – podala informace o poskytnutých příspěvcích na péči Úřadem práce. 
Vyplaceno bylo cca 600 příspěvků o péči, i o celodenní, a netýká se to jen seniorů, ale i mladších 
občanů. Rodiny tak musí řešit odchod z práce kvůli péči o ně. Zmínila se o domovech pro seniory se 
zvláštním režimem v Modřicích a Šanově, měsíční náklady jsou cca 45 tis. Kč na lůžko, ale přesto si 
myslí, že je to tady potřeba, stejně tak jako denní stacionář. Uvedla, kolik lidí vyžaduje celodenní péči 
v ORP. Doporučila takové zařízení vybudovat.   
Starosta – také ho zajímalo, kolik občanů potřebuje speciální péči, proto požádal vedoucí ÚP o 
zpracování statistiky vyplácených příspěvků na péči III. a IV. stupně ve městě a celém ORP k 07.02.t.r. 
(předal pí Vernarské k nahlédnutí). Starosta si myslí, že by se našlo uplatnění pro tyto občany. Obava je 
v tom, udělat projekt v souladu se zákony, proces bude hodně složitý, stejně tak jeho ufinancování, 
upozornil na standardizaci sociálních služeb, jejich zařazení do krajské sítě sociálních služeb. Uvedl 
příklad ne zcela úspěšného projektu zařízení ve Vranovicích. Zmínil příklady velkých měst, která měla 
podobný záměr, zadávací dokumentace měla rozsah 100–300 stran, jde o složitý proces. Jsou firmy, 
které se specializují na projekty mezi městem a soukromým investorem.  
Paní Šťastná – pracovala v sociální komisi 24 let, na začátku se dělal průzkum mezi seniory, zájem o 
zařízení pro seniory byl, ale nikdo se tam stěhovat nechtěl. Uvedla, co se jim do dneška podařilo – zřídit 
senior taxi, pečovatelskou službu od Charity, rozvoz obědů pro seniory, rentgen. Zařadit sociální 
zařazení do krajské sítě je složité a poukázala na Domov se zvláštním režimem ve Vranovicích, kde je to 
hrozné. 
Pan Brzák – představil se jako minulý správce hotelu. Vyjádřil se k pozemku kolem hotelu. Nezaznělo 
dnes nic o institutu nezbytné cesty, který se dá soudem vyžádat, aby byl přístup k budově zajištěn. 
Uvedl, že město nevidí, co z dražby vyplynulo. Ze strany firmy šlo už při dražbě o spekulativní obchod a 
zmínil se o praktikách firmy Lindoneo, s.r.o., neboť jejího jednatele zná. Chápe, že město nemělo 
zkušenosti s dražbou, na rozdíl od něho, proto městu předkládal návrhy, jak jednat s takovými firmami 
a jak se jich zbavit. Firmě je úplně jedno, že v tom má peníze. Má připraven projekt domu 
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s pečovatelskou službou, konkrétní rozpočty na zrealizování projektu, návaznost na dotační titul, ale 
pokud město nevyřídí primárně pozemek, vidí to špatně, k budově se nedostane. Chápe, že město má 
obavy ze vzniklé situace, on s tím má přímou zkušenost. V Brně jsou tisícihlavé seznamy zájemců o 
takovou službu. Město nemusí mít zodpovědnost samo, od toho jsou koncese, které on řeší a nabízí 
městu.  
Starosta – informace o jednání firmy Lindoneo, s.r.o., může vzít na vědomí, je to každého věc, jak 
jedná. Dnes na soudě nemůže žádat předběžné opatření, neboť budova není dosud zapsána v katastru 
nemovitostí na listu vlastnictví města. Za město bude s firmou nadále jednat o ceně vydražené. Těší se 
na představený projekt, který tu zmínil pan Brzák, a jeho kolega Niederle představil na schůzi rady 
města. Nejde o to, že by město nechtělo zrealizovat takový projekt, ale chce ho zrealizovat úspěšně. 
Město nemůže mít kovbojský přístup. Sociální zařízení města by a priory mělo sloužit občanům města a 
blízkého okolí.   
Pan Niederle – shrnul vše, co bylo řečeno. Má připraven projekt, jak již řekl pan Brzák a divil se, proč 
město do toho nechce jít formou koncese, kde se rizika přenesou na investora. Tím by ušetřilo 
investice na všechny ty architektonické, projektové studie apod. 
Starosta – hovořil o tom, že partnera pro realizaci projektu hledat město bude, ale bude postupovat 
v souladu se zákony, ve spolupráci s advokátní kanceláří, i když se to bohužel může prodražit a trvat 
déle. Takto je nastaven právní stát a město musí dodržovat zákonnost. Pokud se zveřejnění záměr, 
neznamená to, že pan Niederle zakázku dostane, neboť nemusí splnit požadované podmínky města. 
Záměr se zveřejní až se tady všichni shodnou, co se na hotelu „chce“, sociální komise, stavební komise, 
proběhnou aspoň dvě pracovní zasedání zastupitelstva a veřejná zasedání zastupitelstva města.  
Pan Kotulek – má doma starší paní, neví, jak by se o ni starali, kdyby manželka nepracovala z domu. 
Nejlepším řešením vidí udělat z hotelu senior park, denní stacionář. Pokud je tady někdo, kdo to má 
zpracované, proč to nevyužít. Senioři to potřebují. 
Starosta – zeptal se p. Kotulka, zda zpracovaný návrh p. Brzáka a Niederleho viděl (p. Kotulek sdělil, že 
ne). Starosta uvedl, že „něco“ bylo představeno na schůzi rady města p. Niederlem a bylo to cca 8 slidů 
(snímků obrazovky) a očekává, zda bude tedy i zde něco představeno.   
Místostarosta Mgr. Pařil – pokud zastupitelé z hnutí Přísaha požádali o zařazení bodu do programu ZM, 
měli by předložit k tomuto bodu podkladový materiál, o kterém by se jednalo.  
Zastupitel Mgr. Šlachta – reagoval, že neměl požadované informace.  
Odpověď Mgr. Pařila – k bodům programu zasedání ZM se vždy předem dokládá materiál.  
 
Usnesení č. 4/VI/23: ZM pověřuje starostu města jednat s vydražitelem pozemku p.č. 748/10 v k.ú. 

Pohořelice nad Jihlavou, a to firmou Lindoneo, s.r.o., IČ: 282 91 492, o odkoupení pozemku městem 
za cenu 8.590.000,- Kč a výsledek jednání předložit do ZM. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
  
ad 4) Žádosti 
 
1. Žádost Moravského rybářského svazu  

 
K žádosti se vyjádřil pan Ošanec, hospodář MO MRS – úvodem seznámil s účelem rybochovu, řekl, 
že důvodem žádosti jsou nedořešené vlastnické vztahy, které chtějí napravit. Pozemek, o který 
žádají, na svoje náklady upravili a chtějí ho udržovat, i když je pro rybochov nepoužitelný. Provoz 
rybochovu je náročný, doplácí se z členských příspěvků. Proto by byli rádi, aby cena za pozemek 
byla přiměřená jejich možnostem, musí ho zaplatit členové spolku.  
Starosta – doporučil ZM schválit zveřejnění záměru a následně jednat o směně pozemků za cenu 
obvyklou, resp. uvést zdůvodnění odchylky od ní. Poté směnu předložit na zasedání ZM i s 
konkrétní cenou.  
Pan Horák, předseda MO MRS – uvedl, že se na kupní ceně chtějí s městem dohodnout.  
Radní Ing. Svoboda – připomněl, že v roce 2000 vyšel zákon na podporu sportu, a když užívala 
taková organizace pozemky, tyto jí byly předány bezplatně. Toto se bohužel nevztahuje na tento 
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případ. Odchylka od ceny obvyklé musí být zdůvodněna dle sdělení starosty, a proto je pro 
schválení záměru.  
Pan Horák – městu dodal stanovy MRS, kde je vše potřebné uvedeno. Nehrozí, že by organizace 
zanikla, vždy se najde někdo, kdo spolek povede.  
Usnesení č. 5/VI/23: ZM schvaluje zveřejnění záměru směny pozemků v návrhu GP 2990–
260/2022, nově označené jako parc. č. 1000/2 díl a o výměře 52 m2 za pozemek parc. č. 1000/27 
o výměře 12 m2 a parc. č. 1000/2 díl c+d o výměře 3212 m2, vše v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou.  

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

Žádost Remax Pro, s.r.o. Blatného 3, Brno o odkoupení pozemku 
 
Starosta k žádosti uvedl, že RM se shodla na neschválení koupě za nabízenou cenu, ale za cenu nižší a 
na neschválení změny ÚP.   
Zastupitelka Bc. Vydrová – dotázala se, jestli je i možnost směny pozemků, myslí si, že s navrženou 
cenou majitelka souhlasit nebude. Na pozemku se dají pořádat různé akce, což je pro Smolín jediné 
vhodné místo, protože nebyla schválena oprava kulturního domu. 
Starosta – uvedl, že směna byla navržena, ale nebyla ze strany Remax přijata. K rekonstrukci kulturního 
domu sdělil, že letos bude provedena oprava toalet, prověřena bude nutnost provedení statického 
zajištění budovy, uvažuje se o možnosti získat finance na opravu od MAS Podbrněnsko, z.s.  
2. Usnesení č. 6/VI/23: ZM neschvaluje koupi pozemku parc. č. 2630 v k.ú. Smolín za nabízenou 

cenu 3.000.000 Kč.  
Výsledek hlasování: 14 pro, 4 proti, 1 se zdržel – schváleno 

 
3. Usnesení č. 7/VI/23: ZM neschvaluje změnu územního plánu části pozemku p. č. 2630 v k.ú. 

Smolín o výměře cca 2059 m2 (dle přílohy) na plochu bydlení se současným darem části pozemku 
p. č. 2630 zbývající výměry a pozemku p.č. 3088 v k. ú. Smolín.  

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

4. Usnesení č. 8/VI/23: ZM schvaluje koupi pozemku parc. č. 2630 v k.ú. Smolín od paní …, …, Dolní 
Kounice do vlastnictví města Pohořelice za kupní cenu 
1.125.000,- Kč. 

Výsledek hlasování: 17 pro, 1 proti, 1 se zdržel – schváleno 
 

5. Záměr odprodeje části pozemku p. č. 389/1 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou včetně stavby  
Usnesení č. 9/VI/23: ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje části pozemku p.č. 389/1 v návrhu 
GP 3018-13/2023 nově označené jako p. č. 389/477 o výměře 17 m2 v k.ú. Pohořelice nad 
Jihlavou včetně objektu jímky na tomto pozemku. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel, 1 nehlasoval – schváleno 
 

6. Záměr bezúplatného převodu pozemku ČR-ÚZSVM  

Usnesení č. 10/VI/23: ZM schvaluje záměr bezúplatného převodu části pozemku p.č. 2654 v k.ú. 
Pohořelice nad Jihlavou (Velký Dvůr) pro zachování veřejné komunikace dle přiložené situace od 
ČR-Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví Města Pohořelice, IČ: 
00283509. Náklady na zpracování geometrického plánu pro oddělení příslušné části pozemku 
hradí město. 

Výsledek hlasování: 17 pro, 0 proti, 2 se zdrželi – schváleno 
 

7. Záměr prodeje části pozemku – garáže Vídeňská 
Usnesení č. 11/VI/23: ZM schvaluje záměr budoucího prodeje části pozemku p. č. 127/1 v k. ú. 
Pohořelice nad Jihlavou pro 3 garážová stání.  

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 1 se zdržel – schváleno 
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8. Smlouva o bezúplatném převodu vlastnictví – část bývalého vojenského areálu Břeclav 

Usnesení č. 12/VI/23: ZM schvaluje uzavření Smlouvy o bezúplatném převodu vlastnictví č. 
2377366086 s ČR-Ministerstvo obrany – převod části bývalého vojenského areálu Břeclav, stavba 
bez č.p./č.e. na p. č. 3165/5 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

9. Žádost …, …, Pohořelice o prodej části pozemku p.č. 158/3 v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou 
Ing. Kudrna navrhl doplnit do smlouvy podmínku posunutí chodníku do veřejné části.   
Radní Ing. Svoboda – navrhl prověřit, zda po chodníku projedou stroje údržby města.  
Usnesení č. 13/VI/23: ZM schvaluje odprodej části pozemku p.č. 158/3, a to dle návrhu situace 
nově označené jako p. č. 158/28 o výměře 6 m2 …, …, Pohořelice za cenu 1000,- Kč/m2 bez DPH, 
v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou. Podmínkou uzavření kupní smlouvy je přeložení chodníku do 
veřejné části. Záměr prodeje byl zveřejněn od 30.01.2023 do 15.2.2023 včetně. Náklady na 
geometrický plán uhradí kupující. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

10. Žádost …, …, Pohořelice o odprodej části pozemku p. č. 158/3 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou. 
Usnesení č. 14/VI/23: ZM schvaluje odprodej části pozemku p.č. 158/3, a to dle návrhu situace 
nově označené jako p. č. 158/29 o výměře 16 m2 firmě BD JHCH s.r.o., Vídeňská 576, Pohořelice 
za cenu 1000,- Kč/m2 bez DPH, v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou. Podmínkou uzavření kupní smlouvy 
je přeložení chodníku do veřejné části. Záměr prodeje byl zveřejněn od 30.01.2023 do 15.2.2023 
včetně. Náklady na geometrický plán uhradí kupující. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

11. Dům č.p. 22 Nová Ves   
Starosta předložil návrh na koupi pozemků vč. rodinného domu ve vlastnictví paní … v Nové Vsi, 
která požádala město o byt v penzionu pro seniory. Je ochotna městu odprodat nemovitosti za 
kupní cenu, dle znaleckého posudku. Na její nemovitosti navazují pozemky města, vedle je veřejná 
cesta a kaple. 
Zastupitelka Vernarská – dotázala se, o jakou výměru pozemku se jedná. 
Odpověď starosty: Výměra pozemků je cca 300 m2, s pozemky města cca 600 m2. Dům by se mohl 
následně zbourat a pozemek nechat volný pro jiný účel, příp. prodat.  
 
Usnesení č. 15/VI/23: ZM pověřuje starostu města jednat s vlastníkem pozemků p.č. 5, jehož 
součástí je stavba Nová Ves, č.p. 22, rod. dům, pozemku p.č. 433/3 a 435/3 v k.ú. Nová Ves u 
Pohořelic paní … o odkoupení uvedených nemovitostí do vlastnictví města Pohořelice a výsledek 
jednání předložit do ZM.  

Výsledek hlasování: 15 pro, 4 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
 

ad 5) Projekt „Rekonstrukce objektu bývalé konírny v Pohořelicích – multifunkční dům“ - žádost o 
dotaci 
 
Starosta uvedl, že podklady pro tento projekt zpracovala Ing. Mlýnková. Pro podání žádosti o dotaci je 
nutné aktualizovat usnesení ZM.  
 
Usnesení č. 16/VI/23: ZM schvaluje Investiční záměr s názvem Rekonstrukce objektu bývalé konírny v 
Pohořelicích - multifunkční dům. Předmětem Investičního záměru je revitalizace území se starou 
stavební zátěží (brownfieldů) v rámci programu Brownfieldy (NPO) realizovaného na základě 
nařízení vlády č. 2/2023 Sb., a to formou dotace. Revitalizace území se starou stavební zátěží vznikne 
občanské vybavení. Občanská vybavení, která revitalizací vzniknou, jsou určena převážně pro jiné 
než hospodářské využití, dle podmínek stanovených v nařízení vlády č. 2/2023 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů. 
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Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
 
ad 6) Projekt „Revitalizace veřejného prostranství Stará Obec Pohořelice“ – žádost o dotaci 
 
Usnesení č. 17/VI/23: ZM souhlasí s podáním žádosti o dotaci k projektu "Revitalizace veřejného 
prostranství Stará Obec Pohořelice" v rámci integrovaného operačního programu (IROP), 64. výzva 
IROP, Zelená infrastruktura SC 2.2. (PR). ZM souhlasí s předfinancováním a financováním projektu a 
prohlašuje, že má dostatek finančních prostředků na zajišťování financování v realizaci i provozní 
fázi. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
Starosta požádal o technickou přestávku do 19:00 hod. a požádal o předřazení bodu v Různém – 
Upravená studie Park Znojemská s ohledem na skutečnost, že daný bod měl mít začátek v 18:00 hod. 
 
 
ad 7) Různé 
 

- Upravená studie Park Znojemská s.r.o. – 18:00 Ing. Sedlák 

 
Starosta požádal o úvodní slovo Ing. Sedláka, který okomentoval upravený projekt areálu E+B textil na 
ul. Znojemská. 
Ing. Sedlák – minule na ZM prezentoval záměr bydlení v lokalitě Znojemská. Obavou byla zvýšená 
doprava. Proto předložil dopravní posudek pana Šance, který mimo jiné zpracovával i posudek pro 
LIDL, takže tuto lokalitu dobře zná po dopravní stránce. Jde o navýšení dopravy o cca 3 %. Dále se 
zabýval statistikou – demografickým vývojem, průměrným počtem osob v bytech a s výsledkem 
seznámil. Hlavním požadavkem města dále bylo přepracovat studii na dvě parkovací stání pro byt, což 
architekti učinili. 
Ke studii se dále vyjádřil architekt z kanceláře Chybík-Krištof – byly upraveny počty bytů a parkovacích 
stání podle požadavku města. Dále mluvil o změně územního plánu týkající se dané lokality.  
Starosta – navrhl vybudovat záliv pro autobusovou zastávku Pohořelice-Znojmo na pozemku firmy ve 
spolupráci s městem, aby autobusy nezastavovaly v pravém jízdním pruhu při nástupu a výstupu 
cestujících. Vyzval zastupitele ke stanovisku, zda budou pro projekt a studie tak mohla být zahrnuta do 
změny územního plánu, s tím, že před tímto by byla uzavřena smlouva o spolupráci za daných 
podmínek.  
Zastupitel Saitl – minule se řešili dvě věci, parkování a doprava byla jedna, druhá věc byl problém se 
změnou územního plánu (dále jen ÚP), kterou se zlegalizuje současný stav, kde je nyní ubytovna. Tak 
by si město víceméně udělalo další hotel Morava, navrhuje prověřit možnosti garancí realizace 
projektu.  
Starosta – pokud by chtěli zástupci provozovat ubytovnu, neřeší studii nové zástavby, vše se dá 
smluvně ošetřit, už tato změna studie by měla být důkazem, že projekt bude realizován. 
Ing. Sedlák – současný ÚP povoluje ubytování. Měli zde spoustu úředních kontrol, vše bylo v pořádku, 
problémy jsou jen s požárně bezpečnostním řešením, což řeší. Pokud se ÚP změní, stavět by se začalo 
cca za 2 roky.  
Místostarosta Mgr. Pařil – dohoda s firmou bude pod bankovní zárukou. Pokud se tomuto projektu 
nedá šance, zůstane tam současný stav. 
Zastupitel Saitl – požaduje garance, bankovní záruka neřeší problém, když projekt nebude zrealizován.  
Starosta – potvrdil, že nelze po někom vysoudit, aby projekt postavil za každou cenu. Uvedl příklad 
Residence Malého Vinohradu firmy Syner-Manďák na ul. Znojemská, který zamrzl v roce 2005.  
Ing. Sedlák – v současné době by určitě nezačali stavět s ohledem na situaci na finančním trhu, mluvil o 
plánu výstavby, předpoklad dokončení by byl rok 2024.  
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Zastupitel Mgr. Šlachta – mělo by se říct, co tady ve městě chceme, není to jenom o dopravě. Všichni 
vidí, jak Znojemská vypadá, naproti v nových domech si vidí lidi do oken. Jde o navýšení o dalších 200 
občanů, a chybí občanská vybavenost.  
Ing. Sedlák – odpověděl, že občanskou vybavenost bez navýšení počtu obyvatel nelze zbudovat, 
projekt není tak velký, a je jiný než Residence Malý Vinohrad. 
Místostarosta Mgr. Pařil – doplnil, že město s občanskou vybaveností počítá (nová MŠ, rozšíření 
kapacity ZŠ apod.) 
Pan Šeba – podle jeho názoru, by tam mělo zůstat jen prázdné staveniště, jinak tu zůstane 
zlegalizovaná ubytovna, do které bude firma investovat, jakmile se změní ÚP. 
Starosta – mluvil o investici firmy, kupní cena areálu byla cca 27 mil. Kč, což je předpokladem pro to, 
aby s tím areálem firma něco udělala. Záměrem firmy je kupovat areály, brownfildy, které chtějí 
zvelebovat. Svůj záměr předjednají vždy s městem. Na ubytovně v současnosti bydlí lidé kvůli práci, 
nejsou zde na prázdninách a nevidí důvod je vyhazovat, jen proto, že mluví jinak. Neslyší žádné 
stížnosti ani ze strany PČR. Jde o to, překlenout určitou dobu, dokud se neschválí územní plán a bude 
se moct projekt zrealizovat.  
Ing. Sedlák – nemovitosti jsou nyní pronajímány personální agentuře, což zmínil už minule. Pokud bude 
s těmito lidmi ukončena nájemní smlouva, agentura je ubytuje jinde. Toto ubytování není jejich 
primárním zájmem.  
Paní Vašatová – dotázala se na centrum města a okolní ulice, zda se myslí i na ně, navýší se provoz, 
především na ul. Brněnská, protože se všichni tudy budou vracet, je nutné dopravu řešit.   
 
Usnesení č. 18/VI/23: ZM pověřuje vedení města jednat se zástupci vedení společnosti Park 
Znojemská s.r.o. a předložit návrh smlouvy o spolupráci v souladu s předloženou architektonickou 
studií.  

Výsledek hlasování: 13 pro, 4 proti, 2 se zdržel – schváleno 
 

- Ceník města úprava – prodej pozemku 
 

Zastupitel Saitl – zda existuje definice „dokup“. Odpověď starosty – neexistuje, je to otázkou diskuse 
v konkrétním případě na zasedání ZM. 
 
Usnesení č. 19/VI/23: ZM schvaluje upravený ceník města dle předloženého návrhu s účinností od 
16.02.2023.  

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 

- Program rozvoje města – aktualizace 
 

Starosta – informoval, že veškeré dosud schválené aktualizace Programu jsou zveřejněny na webu 
města 
Zastupitelka Bc. Vydrová – dotázala se na multifunkční centrum Smolín, je uvedeno dokončeno, a 
přitom to není podle ní pravda.  
Odpověď starosty – jedná se o rekonstrukci knihovny, která je dokončena. 
Usnesení č. 20/VI/23: ZM schvaluje aktualizaci Programu rozvoje města pro období 2022-2030 dle 
návrhu. 

Výsledek hlasování: 13 pro, 4 proti, 2 se zdržel – schváleno 
 

- Zápisy Osadního výboru Nová Ves 
 

Starosta informoval o návrhu Osadního výboru na pořízení kontejneru v Nové Vsi pro klubovnu, příp. 
knihovnu a jeho umístění v zahradě vedle prodejny COOP. 
Usnesení č. 21/VI/23: ZM bere na vědomí zápisy č. 1 až 3 Osadního výboru Nová Ves.  

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – vzato na vědomí 
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- Zápis kontrolního výboru 
 
Starosta vyzval předsedu Kontrolního výboru pana Saitla, aby se k zápisu o činnosti vyjádřil.  
Zastupitel Saitl – uvedl, že toto byla pro něho nejhorší kontrola za posledních 5 let z hlediska získání 
relevantních podkladů pro kontrolu spotřeby PHM u služebních vozidel. Výbor se např. nedokázal 
dopočítat spotřeby PHM a jejich nákupu. K elektronickým knihám jízd uvedl, že některé jsou na 
nevyužívaných vozidlech. Výbor navrhuje dát GPS do všech služebních vozidel. Dále se zabývali 
spotřebou PHM pro pracovníky údržby, není kontrola, a proto navrhl výbor řešení. Při kontrole narazili 
na odběr PHM u jedné čerpací stanice bez smlouvy. Podle informace neproběhlo žádné výběrové 
řízení, což výbor navrhuje provést už kvůli srovnání cen. Zeptal se na rámcovou smlouvu o nákupu 
PHM, schválenou v RM, kde je roční útrata 1 mil. Kč. Myslí si, že RM může schvalovat pouze do 0,5 mil. 
Kč, zda je to správné. 
Odpověď starosty: Podle rozpočtových pravidel je to správné, a vysvětlil postup. S návrhem 
kontrolního výboru nemá problém. Vidí problém ve sledování služebních aut, musel by to někdo hlídat, 
vyhodnocovat, v minulosti už toto tady bylo a ustoupilo se od toho.  
Radní Ing. Svoboda – podmínky by pro město měly být výhodné, což tato rámcová smlouva splňuje. 
Zastupitel Saitl – informoval se na Benzině ohledně nabídky na odběr PHM. Benzina se nebrání 
předložit nabídku, také poskytují výhody pro své zákazníky. Kontrola vozidel je podle něho základ, 
spotřeba je velká, nemůže se nechat bez kontroly. Nemyslí si, že by se o navržených usneseních výboru 
nemělo hlasovat v ZM. Výbor by měl upozorňovat na nedostatky, aby nenastal do budoucna problém. 
Starosta – upozornil, že nechce, aby si někdo myslel, že se rozkradl 1 mil. Kč v PHM. 
Zastupitel Ing. Kudrna – podpořil zastupitele Saitla, pokud taková kontrola není, je na úřadě bordel. 
Doporučil určit zodpovědnou osobu. Smlouva na PHM je nesmysl, když se každý týden mění cena.  
Zastupitel Bc. Selner – doporučil předělat všechny GPS a následně kontrolovat spotřebu, potom se 
zabývat nějakou cenou.  
Zastupitelka Mgr. Šlachta – PHM není osobní majetek těch, kteří s nimi pracují. Pokud je GPS v autě, 
tak to není o tom, že se bude pracovník sledovat, ale jestli služební auto využívá, jak má. Stejná 
argumentace je, že se neví, jestli 1 mil. není rozkraden. Je to hlavně v zájmu města.  
Zastupitelka Vernarská – v její práci vedou evidenci jízd a spotřeby služebního vozu. 
Radní Mgr. Polák – dotázal se, zda na městě existuje směrnice na poskytování vozidel.  
Starosta – směrnice není, jak již uvedl nebrání se návrhům kontrolního výboru.  
Zastupitelka Bc. Vydrová – řekla svou zkušenost ze své práce. Každou jízdu musel schválit vedoucí a 
každá jízda navíc byla vytýkána. 
Tajemník – uvedl, že se nepoužívají pouze dvě GPS, předložil zpracovaný přehled spotřeby u 
pracovních nástrojů na údržbu města, spotřebu vede v sešitě pan Čermák.   
Zastupitel Saitl – uvedl, že nikdo netvrdil, že se něco rozkradlo. S tajemníkem se výbor sešel 4x a 
pokaždé nedostal všechny potřebné informace, z toho vyplynul závěr výboru, že spotřeba není pod 
kontrolou. 
Zastupitel Mgr. Šlachta – doporučil zopakovat tuto kontrolu kontrolním výbor za rok, po zavedených 
opatřeních.  
 
Usnesení č. 22/VI/23: ZM bere na vědomí zápis kontrolního výboru ze dne 30.01.2023 a schvaluje 
navržená usnesení: 
ZM ukládá vedení města nastavit kontrolní mechanismy na kontroly knih jízd, kontrol spotřeb PHM v 
návaznosti na tankování do jednotlivých vozidel.  
ZM ukládá vedení města zrevidovat, ve kterých vozidlech jsou nainstalovány GPS moduly, GPS z 
nepoužívaných vozidel nainstalovat do vozidel nově pořízených. Zrevidovat systém knih jízd a zvážit 
instalaci GPS do všech vozidel. 
ZM ukládá vedení města nastavit pravidla a odpovědnosti za rozdělování PHM pro sekačky a 
křovinořezy s cílem mít toto rozdělování pod kontrolou. 
ZM ukládá vedení města vyhlásit výběrové, popřípadě poptávkové řízení na dodávky PHM. Výsledek 
výběrového řízení předložit zastupitelstvu města. 

Výsledek hlasování: 19 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
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ad 8) Interpelace zastupitelů 
 
Zastupitel Ing. Kudrna – oznámil, že nefunguje v ul. Na Hrázkách městský rozhlas. 
Odpověď starosty: Rozhlas se rekonstruuje v celém městě, nepůjde cca měsíc.  
 
Zastupitelka Vernarská – zeptala se, jaká opatření se zavedla, pokud nastane sněhová kalamita  
Odpověď místostarosty Mgr. Pařila: Každých 14 dní v úterý se konají porady pracovníků údržby, přijmul 
se nový pracovník.  
 
Paní Světlíková – upozornila, že nikdy není odrhnutý chodník u zdravotního střediska. 
Paní Weitrová – upozornila na velký sklon chodníku podél hřbitova, při náledí se po něm nedá chodit. 
Do šachty na cestě na ul. Šumická se štěrk splavuje do odpadu, podle ní jde o nejhorší cestu ve městě. 
Upozornila na díru od potkanů vedle klepače koberců na ul. Družstevní. 
Radní Ing. Svoboda – upřesnil, že se nejedná o odpad, ale dešťovou kanalizaci, kterou by měli 
pracovníci údržby pravidelně čistit.  
Místostarosta Mgr. Pařil – oznámil, že oprava chodníku ul. Vídeňská byla na žádost města zahrnuta do 
dotačního programu, oprava by se tak měla v létě zrealizovat. 
Zastupitelka Vernarská – požádala o opravu chodníků ul. Na Hrázkách  
 
Starosta – informoval, že byl zvolen místopředsedou představenstva Vodovody a kanalizace Břeclav, 
a.s., kde bude zastupovat město Pohořelice. Zmínil se o otevření nové prodejny LIDL na ul. Znojemská 
a oznámil, že vedle probíhá výstavba obchodního centra firmy Aventin, spol. s r.o., která by měla být 
do srpna t.r. hotová. Dále informoval o proběhlé kolaudaci splaškové kanalizace Velký Dvůr. Občané 
Velkého Dvoru nyní dostanou informační dopis z města o tom, jak se napojit na novou kanalizaci. 
Město se bude snažit opravit úseky cest ve Velkém Dvoře s ohledem na rozpočet města. 
 
Radní Mgr. Polák – chtěl pozvat na ples školy, ale bohužel už je vyprodán, proto pozval alespoň na 
polonézu žáků školy, kterou ples bude zahájen. Poděkoval všem podporovatelům a sponzorům za 
realizaci ledové plochy na škole, dosud si přišlo zabruslit cca 8 tis. dětí a dospělých. 
 
 
ad 9) Diskuse občanů 
 
Paní Mgr. Smejkalová – požádala o opravu chodníkové dlažby před schodištěm do České spořitelny 
z ul. Vídeňská. Upozornila na překlepy na webu města a ve Zpravodaji.  
Odpověď místostarosty Mgr. Pařila – oprava chodníku je součástí dotačního projektu včetně 
parkovacích míst, oprava na webu města bude provedena. 
 
Pan M. Šenkýř – požádal o prořezání bříz na ul. Šumická před domem č.p. 630, o kterou žádal již před 
rokem. 
 
Pan Weiter – vystoupil se svou prezentací bike parku na bývalém vojenském hřišti, o který se od 
začátku jeho vzniku stará. Hovořil o úspěších, které se jim povedly od jeho vzniku v roce 2013 až do 
teď, o zrealizované rekonstrukci parku, která proběhla v roce 2015. Celkem uspořádali 6 závodů, z toho 
dvě mistrovství republiky. Závodů se účastnili také zahraniční závodníci, park se stal známým 
v médiích. Poslední závody se konaly v roce 2021. Podařilo se zbudovat i „Ú“ rampu ve spolupráci s 
městem. Trénují zde i známí závodníci. Když se dozvěděl, že je navržen nový skatepark na ul. Šumické, 
jako by umřel. Chápe to, že tento park má navazovat na novou cyklostezku a hřiště. Nelíbí se mu však, 
že se postaví podobný areál na druhé straně města a stávající bude „opuštěn“. Upozornil, že okolí 
nového skateparku bude obtěžováno hlukem, který vydávají nejen kola a kolečka, ale i bavící se 
mládež. Vidí to jako rozdělení sportu, dva areály, každý na jiné straně. Ze svých zkušeností, protože 
sám jezdil, doporučoval skatepark ze dřeva, na rozdíl od betonové plochy za 5 mil. Kč, která se plánuje. 
Zmínil se o nevýhodách betonu, o tom, že park netvoří systematický okruh, je zde i nebezpečí úrazu, 
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nejde ho do budoucna upravovat dle potřeby. Bylo by potřeba udělat stávající areál co nejvíc 
bezúdržbový. Nemyslí si, že podmínkou pro cyklostezku je nutnost zbudovat skatepark. Nenašel 
v Programu rozvoje města cyklostezku spojující Smolín. Dále hovořil o skateparcích, které vznikly a 
záhy zanikly. Nedoporučil tento projekt schválit, ba naopak požádal o nasměrování aktivity na 
současný bike park na bývalém vojenském hřišti. Pokud by on dostal 5 mil. Kč, tak by tyto peníze 
zhodnotil daleko lépe, investoval by do stávajícího areálu, který by rozšířili a zhodnotili.  
 
Starosta – poděkoval panu Weiterovi za příspěvek. Vysvětlil, že místo se vybralo s ohledem na bytovou 
zástavbu U Kasáren, aby byl co nejvíc přístupný dětem v okolí. Tato aktivita je dotačně podporována 
pouze tam, kde je cyklostezka nebo se plánuje. Proto by město nezískalo žádnou dotaci, pokud by 
skatepark přemístilo jinam. Souhlasil, že co bylo řečeno panem Weiterem mělo smysl. Spojení Smolína 
se plánuje ve spolupráci se Státním pozemkovým úřadem, který by stavbu pro město realizoval. Nyní 
se zpracovává projektová dokumentace na úpravu těchto polních cest. Domníval se, že skatepark je 
jiný druh sportu než bikové hřiště.  
Na to reagoval pan Weiter, že jde o stejné lidi. Podle něj není problém pro lidi bydlící na konci města 
přijít sportovat do centra, kde je bikové hřiště, obě hřiště by byla na jednom místě. Takhle budou dva 
areály. 
Místostarosta Mgr. Pařil vysvětlil, že věc s panem Weiterem projednal, a nechce, aby stávající areál 
skončil, jde jen o to, využít tento dotační titul. Souhlasil s jeho argumentací.  
Zastupitel Saitl – dotázal se na způsob provázání budoucího skateparku u cyklostezky. 
Starosta – provoz by byl podobný jako u stávajícího bikového hřiště – provozní řád, správce, plot a 
brána. 
Radní Mgr. Polák – argumentace Weitera je logická. Upozornil na budovu MŠ a bytovek vedle 
budoucího skateparku v souvislosti s možným hlukem.   
Zastupitel Saitl – upozornil, aby se nezapomnělo na způsob provedení skateparku. 
 
Pan Šeba – zeptal se, jaký je rozdíl mezi cyklostezkou a cyklotrasou, proč by do Smolína nešla udělat ze 
stávající cesty (Místostarosta Mgr. Pařil – vysvětlil rozdíl, který je ve značení trasy, Povodí Moravy 
nesouhlasí). 
Místostarosta Mgr. Veselý – informoval, že s místostarostou a starostou Branišovic připravují 
aktualizaci map a plány tras, kde je možné zbudovat cyklotrasy. Tento materiál následně chtějí 
předložit na krajský úřad, s tímto návrhem také seznámí všechny občany i zastupitele. Ne všechny trasy 
je totiž možné realizovat.  
Radní Ing. Svoboda – zmínil se, že místostarosta Mgr. Pařil chtěl spojit cyklostezkou Smolín-Pohořelice 
získáním pozemků od soukromých vlastníků uprostřed polí a tito na dopis nereagovali. Problém je, že 
přes cyklostezku nesmí jezdit zemědělská technika. Město se snaží tuto cestu dlouhodobě zprovoznit.  
Místostarosta Mgr. Pařil – projektová dokumentace na cyklotrasu Smolín-Pohořelice je hotová. 
 
Starosta – pozval do kina na film pro děti 26.02. Mimoni2 a film Přání k narozeninám, pozval na 
koncert ZUŠ dne 16.02. dopoledne v Kině. 
  
 
ad 10) Závěr  
 
V závěru VI. zasedání ZM oznámil starosta, že další zasedání ZM se bude konat 12.04.2023. Zasedání 
ukončil v 21:31 hod.   
 
 
 
 
        Bc. Miroslav Novák, DiS. 
                starosta města 
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Ověřovatelé zápisu:  Mgr. Monika Janičatová, MBA  ............................................ 
                 
 
 
 
        Dana Vernarská   ............................................ 
 
 
 
Zapsala a zpracovala:  Mgr. Renata Babčanová 
Zápis zpracován:  15.02.2023   
 
 
 
 
 
Přílohy: 
Prezenční listina zastupitelů a občanů 
Žádosti a výsledky hlasování 
Rozpočtové opatření č. 1/2023 – doplněné 
Program rozvoje města - aktualizace 


